
Tekninen lautakunta § 24 26.01.2021
Elinkeinojaosto § 33 16.02.2021

Pekka Turusen valtuustoaloite; Kaupungin imagoon soveltuvat uudet ”Tervetuloa”-
tienvarsikyltit sisääntuloväylille

607/53.531/2020

TL § 24

Selostus:  Pekka Turunen on 15.12.2020 § 98 jättänyt seuraavan
valtuustoaloitteen:

  "VALTUUSTOALOITE 14.12.2020
  Kaupungin imagoon soveltuvat uudet ”Tervetuloa”- tienvarsikyltit

sisääntuloväylille.
  Nykyiset ”Tervetuloa Savonlinnaan” / taajama-alueelle tienvarsikyltit

ovat vaatimattoman kokoiset ja huonosti havaittavissa. Kyltit
sijaitsevat nykyisin Vt14 varressa Nojanmaassa ja Rantakoivikossa.

  Viime kesänä oli jo vahvasti havaittavissa Savonlinnan matkailun
vetovoima. Valtaosa matkailijoista suuntasi autoillaan kaupunkiimme.
Saapuminen taajama-alueelle autolla pitäisi olla matkailijalle selkeää.

  Lämmin ja huomiota herättävä ”tervetuloa” toivotus olisi pelkästään
positiivinen kokemus Savonlinnaan saapuvalle. Myös kaupungista
poistuville olisi hyvä toivottaa ”kiitokset käynnistä ja tervetuloa
uudelleen”- kylteillä.

  Kyltit tulisi olla riittävän suuret ja helposti havaittavissa myös pimeän
aikaan. Kylttien paikat on myös hyvä tarkastaa niin että ne ovat
parhailla mahdollisilla paikoilla. Kylttien suunnittelussa, muodossa ja
kuvituksessa tulisi mahdollisuuksien mukaan huomioida esimerkiksi
Olavinlinna tai norppa.

  Mahdollisesti tulevaisuudessa, kun olemme osa Suomen kansallista
kaupunkipuistoa, Unescon maailmanperintökohdetta ja ehkäpä
Euroopan kulttuuripääkaupunki vuonna 2026, on odotettavissa
entistäkin enemmän matkailijoita kaupunkiimme. Kaikki keinot millä
voimme tulevat vieraat tervetulleeksi toivottaa olisi syytä olla
kunnossa.

  Pekka Turunen (Kok)"

  Kaupunginhallitus on 21.12.2020 § 494 lähettänyt aloitteen
toimenpiteitä varten infrapäällikölle.

  Nykyisten"Tervetuloa Savonlinnaan"-taulujen osalta esitämme, että
niille suoritetaan huoltopesu keväällä ennen kesän alkua. Samoin
voimme harkita nykyisten taulujen valaisemista led-tyyppisillä
valaisimilla, jolloin ne näkyisivät tienvarressa myös pimeään
vuodenaikaan.

  Jos taulujen kokoa, ulkoasua ja sisältöä halutaan aloitteen mukaisesti



alkaa uudistamaan ja mahdollisesti taulujen sijaintipaikkoja Vt14
varressa siirtämään uusiin sijaintipaikkoihin, tulee kyseinen aloite
siirtää elinkeinopalveluiden valmisteluun, koska kyseessä on lähinnä
matkailun edistämiseen liittyvä aloite.

  Kunnallisteknisissä palveluissa ei ole myöskään resursseja taulujen
suunnitteluttamiseen/sisällön tuottamiseen vaan katsomme, että ne
kuuluvat tässä tapauksessa kaupungin elinkeino-/matkailuasioista
vastaaville tahoille.

  Vt14 kuuluu hallinnollisesti ELY-keskukselle, jolloin mahdolliset luvat
uusille tauluille tulee hakea ELY-keskukselta

  Ennen uusien lupien hakua ELY:stä, olisi syytä selvittää uusien
taulujen koko (leveys*korkeus), ulkoasu ja sijainti.

  Taulujen koon ja ulkoasun perusteella tarkentuu myös taulujen
perustamisen kustannusarvio (sis. asennukset, materiaalit ja
huoltokulut).

  Kun kustannusarvio on selvillä, tulee tauluja varten varata myös
investointirahoitus.

  valmistelu: infrapäällikkö Jani Ahokas, 044 417 4601

Teknisen johtajan esitys:
  Lautakunta päättää, että valtuustoaloite siirretään

elinkeinopalveluiden valmisteltavaksi.

  Lautakunta toteaa valtuustoaloitteen tulleen loppuun käsitellyksi.

Päätös:  Esitys hyväksyttiin.

Tiedoksi:  Pekka Turunen
Toimenpiteet: Elinkeinopalvelut
  Kaupunginhallitus/kaupunginvaltuusto
ELJ § 33

Selostus:  Elinkeinopalvelut on selvittänyt uusien (2 kpl) tervetulokylttien
toteuttamista seuraavasti:

  Vaihtoehto 1.
  Opasteet uusitaan kokonaan hyödyntäen kuitenkin nykyisiä

perustuksia ja viranomaislupia. Opasteet uusitaan kesällä 2021, kun
tiedetään 2.6.2021 onko Savonlinna Euroopan kulttuuripääkaupunki.



Opasteet suunnitellaan ja kilpailutetaan yhteistyössä Saimaa
Ilmiö-hankkeen kanssa siten, että kylttien paikalleen asennus
tapahtuu viimeistään juhannusta edeltävällä viikolla.

  Kylttien uusimisen kustannusarvio riippuu lopullisesta toteutuksesta,
mutta budjettiarvio on n. 10 - 15 000 €. Kulujen kohdentamista
hankkeelle selvitetään yhteistyössä hankkeen kanssa. Mikäli
opasteet toteutetaan hankkeen toimesta kylttien sisällön tulee täyttää
EU-rahoituksen vaatimukset ja sisältää EU-tunnukset.
Kulttuurikaupunkihankkeella on myös valmis graafinen ilme, joka
linjaa opasteiden suunnitelua. Opasteen teema on " Tervetuloa
Savonlinnaan mukaan matkalle Euroopan kulttuuripääkaupungiksi
2026"

  Vaihtoehto 2.
  Elinkeinopalveluiden määräraha on kuluvalta vuodelta jo käytetty,

joten toisena vaihtoehtona vuodelle 2021 on opasteiden
puhdistaminen ja valaiseminen teknisen toimen toimesta ja
määrärahalla. Opasteiden kunnostus tulee toteuttaa ennen
matkailukauden alkua.

  Vaihtoehto 3.
  Vaihtoehto 2 lisäksi,  elinkeinopalvelut esittää vuoden 2022

taloussuunnitelmaan, tarkennettavan suunnitelman perusteella
esitettävää, määrärahavarausta. Opastesuunnitelma hyväksytään
elinkeinojaostossa ja opasteet toteutetaan kilpailutuksen perusteella,
siten että uudet opasteet ovat paikoilleen asennettuna kesäksi 2022.
Tekninen toimi selvittää yhteistyössä Ely-keskuksen kanssa uusien
opasteiden tarkoituksenmukaisemman sijainnin ja luvituksen.

  Valmistelu: Juha Turtiainen, yrityspalvelupäällikkö, 044-5715853,
juha.turtiainen@savonlinna.fi

Toimivalta: Savonlinnan kaupunginhallitus on 5.2.2018 § 31 delegoinut
elinkeinojaostolle seuraavan toimivallan: Elinkeinojaostolla on
toimivalta päättää Savonlinnan kaupungin elinkeinopoliittisten
investointihankkeiden ja toiminta-avustusten hyväksymisestä ja
omarahoitusosuudesta tulosalueensa määrärahan puitteissa.

Kaupunginjohtajan esitys:
  Elinkeinojaosto hyväksyy Savonlinnan kaupungin tervetuloa

opasteiden uusimisen vaihtoehto 1:n selostusosan mukaisella
menettelytavalla

    tai

  mikäli vaihtoehto 1. ei toteudu, niin elinkeinojaosto päättää vaihtoehto
2:n mukaisesti että:



  - nykyisten opasteiden kunnostus tulevalle kesälle 2021 toteutetaan
teknisen toimen toimesta ja kustannuksilla

  - tekninen toimi selvittää yhteistyössä Ely-keskuksen uusien
opasteiden tarkoituksenmukaisemman sijainnin ja luvituksen.

  ja

  Elinkeinopalveluiden määrärahaan Savonlinnan kaupungin
taloussuunnitelmassa vuodelle 2022 esitetään vaihtoehto 3:n
selostuksen mukaisesti sisällytettäväksi määräraha kylttien
uusimiseksi kesällä 2022 

  Pekka Turusen esittämä valtuustoaloite: Kaupungin imagoon
soveltuvat uudet ”Tervetuloa”- tienvarsikyltit sisääntuloväylille
katsotaan loppuun käsitellyksi.

Päätös: Elinkeinojaosto päätti, että edetään esityksen mukaan.

Toimenpiteet: Elinkeinopalvelut

Tiedoksi: Pekka Turunen
  Tekninen toimi
  Talousosasto


